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Vragen van de leden Van Gerven en
Polderman (beiden SP) aan de
ministers van Volksgezondheid,
Welzijn en Sport en van Landbouw,
Natuur en Voedselkwaliteit over de
lakse bestrijding van de
Q-koortsepidemie. (Ingezonden
21 januari 2010)

1
Heeft u ervan kennisgenomen dat
volgens het Rijksinstituut voor
Volksgezondheid en Milieu (RIVM) het
ruimen van tienduizenden geiten
wegens de Q-koorts voorkomen had
kunnen worden met tijdige
maatregelen, terwijl u zelf altijd heeft
volgehouden dat er adequaat
gereageerd is, en dat het niet te
voorzien was?1 Heeft u uw mening
inmiddels bijgesteld, en bent u bereid
toe te geven dat u niet adequaat
gereageerd heeft? Zo nee, waarom
niet?

2
Hoe kan het zijn dat de minister van
LNV in haar brief van 28 augustus
2009 schrijft: «Wij vinden het op dit
moment niet proportioneel om
drastische maatregelen zoals het
verplaatsen of sluiten van stallen
nader uit te werken. De effecten van
het sluitenen/of verplaatsen van
stallen zijn niet bekend.», terwijl uit
stukken blijkt dat Coutinho (directeur
van het Centrum
Infectieziektebestrijding (CIb)) de

directeur-generaal Volksgezondheid
in juli 2009 een brief heeft gestuurd
waarin hij ter sprake bracht dat de
intensieve veehouderijen te dicht bij
woonkernen liggen? («Daarom dient
overwogen te worden om een
minimale afstand vast te stellen
tussen grootschalige
melkgeitenhouderijen met bepaalde
bedrijfskenmerken en woonkernen.»
«Op basis van de nu beschikbare
gegevens en de literatuur zijn in
Nederland melkgeitenbedrijven de
bron van de Q-koortsinfecties bij de
mens. Hoe dichter men bij een bedrijf
woont, hoe hoger het risico is om
Q-koorts op te lopen.» Op grond
daarvan kan het in 2010 noodzakelijk
zijn melkgeitenbedrijven, die zich
bevinden binnen de nabijheid van
woonkernen, te verplaatsen of te
sluiten (...). Ik adviseer u met deze
ingrijpende strategie (verplaatsing
c.q. sluiting van melkgeitenbedrijven)
nu al rekening te houden»)

3
Waarom heeft u de informatie
betreffende de bezorgdheid van de
heer Coutinho niet met de Kamer
gedeeld?

4
Waarom is door u niet gereageerd op
een gezamenlijk onderzoeksvoorstel
van het CIb, de Gezondheidsdienst
voor Dieren (GD) en het Centraal
Veterinair Instituut (CVI) d.d.
19 januari 2007 voor het verbeteren
van de diagnostiek van Q-koorts bij
mens en dier, en een afzonderlijk

onderzoeksvoorstel van het CVI in
dezelfde periode?

5
Is het waar dat het Outbreak
Management Team in oktober 2007
adviseerde om vóór de aanvang van
het lammerseizoen 2008, Q-koorts bij
dieren aangifte- en/of
meldingsplichtig te maken»? Waarom
is hier niets mee gedaan?

6
Hoe is er omgegaan met het
standpunt van de directeur van het
CIb, toen het Bestuurlijk Afstemmings
Overleg Q-koorts op 31 juli 2008
bijeenkwam: «Het CIb verwacht dat
de vraag of grote geitenhouderijen in
dichtbevolkte gebieden te handhaven
zijn, zich dan opnieuw zal
opdringen»?

7
Waarom trapt het ministerie van LNV
op de bijeenkomst van 1 juni 2009 op
de rem, bijvoorbeeld bij maatregelen
omtrent het tegengaan van
verwaaiing, terwijl op de humane en
dierlijke verspreidingskaarten van
begin 2009 al duidelijk was dat deze
grote overlap vertonen?

8
Hoe kunt u in het licht van deze
gegevens nu volhouden dat niemand
dit had voorzien, en dat er nog
onvoldoende kennis was?

9
Welke lering trekt u uit de gang van
zaken betreffende de afweging van de
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landbouwbelangen en de
volksgezondheidsbelangen en de
organisatorische en interministeriële
inbedding hiervan?

10
Is het waar dat de minister van LNV
de Kamer heeft misleid inzake de
effectiviteit van de vaginaal swabs
methode, en dat een positieve uitslag
van deze test even betrouwbaar is als
bij tankmelkbemonstering?2

Onderschrijft u de visie van
plaatsvervangend directeur van het
Centraal Veterinair Instituut, de heer
Van Z., die zegt dat de vaginaalswabs
een even goede methode is als de
tankmelkbemonstering?

11
Wilt u uw besluit om bij
kinderboerderijen en andere
boerderijen met publieke functies,
waar geen tankmelkbemonstering
mogelijk is, geen monitoring via
vaginaalswabs in te voeren
heroverwegen? Zo nee, waarom niet?

12
Bent u bereid het onderzoek dat het
Jeroen Bosch ziekenhuis onderzoek
wil doen naar de behandeling van
Q-koorts inmiddels wel te steunen?1

Zo nee, waarom niet?

13
Vindt u niet dat de regie bij de
bestrijding van de Q-koorts in het
belang van de volksgezondheid nu
onvoorwaardelijk bij het ministerie
van Volksgezondheid, Welzijn en
Sport dient te liggen? Zo nee,
waarom niet?

14
Kunt u tenminste de vragen 10 tot en
met 14 beantwoorden vóór het
komende spoeddebat over de
bestrijding van de Q-koorts bij
vleesschapenboerderijen,
kinderboerderijen en andere
boerderijen met een publieksfunctie?

1 NOS Journaal, 19 januari 2010.
2 NOVA, 19 januari 2010.
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